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Časopis občanů obce Lužná 
 

 

Splatnost poplatků v roce 2019 
 

Místní poplatky 

 za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění a odstraňování 
komunálního odpadu  

 za psa  
jsou splatné do 31.5.2019. 

 
 Poplatky je možné uhradit  

 převodem na účet,  
 v hotovosti v pokladně obecního úřadu v úřední dny v pondělí a ve středu. 

 

 

Upozorňujeme občany na možnost získání 
KOMPOSTÉRU pro předcházení vzniku komunálního odpadu, pořízeného s podporou 

Operačního programu životní prostředí 2014-2020 
 

Po sepsání smlouvy na Obecním úřadu Lužná o výpůjčce 
s majitelem nemovitosti /rodinného, nebo rekreačního domu/,  

v pondělí a středu od 8.00 – 11.30 a 12.30 – 16.30 hod.,  
v úterý a ve čtvrtek od 8.00 – 11.00 hod., 
je možné tyto kompostéry vyzvednout na sběrném dvoře a to 
v době jeho otevření. 
 

 
 

 

Otevírací doba sběrného místa Lužná v měsíci  březnu 2019 

 /dvůr u zdravotního střediska/ 

 sobota 16.3.2019 od 9.00 hod. do 14.00 hod. 

Od měsíce dubna bude sběrné místo otevřeno každou středu a sobotu. 

Ve sběrném dvoře je možné odevzdávat od loňského roku také: 

 použité oleje z kuchyní /v uzavřených plastových lahvích/  

 plechovky od potravin 

 
 



 

10 nejčastějších dotazů při třídění odpadu:  

1. Nemáme kontejner na nápojové kartony. Co s nimi máme dělat?  
Jsou místa, kde na oranžový kontejner skutečně nenarazíte. Možnosti jsou poté tři: Ačkoliv je na drtivé většině 
míst červený kontejner určen na třídění elektroodpadu, někde se – snad výrobní chybou – setkáte i s plastovou 
červenou popelnicí na Tetra Pak. Že u vás není ani ta? Pak obvykle přebírá funkci oranžového kontejneru ten 
žlutý, na plasty. Než do něj ale obaly vhodíte, podívejte se na jeho popisky. Že jde o sloučený odpad, na něm 
musí být napsáno i nakresleno. Pokud není, patří Tetra Pak bohužel do směsného odpadu. 
 
2. Kapr a řízky dosmaženy. Co s olejem?  
Standardní postup ve většině domácností velí slít tuk do odpadu ve dřezu nebo do toalety. To je ale to nejhorší, 
co s ním můžete udělat. „Tuk v potrubí ztuhne a zanáší potrubí, což způsobuje jeho nižší průtočnost a v krajním 
případě i ucpání,“ vysvětlil tiskový mluvčí Pražských vodovodů a kanalizací Tomáš Mrázek. Ideální je tuk slévat 
do plastové nádoby. Když ji naplníte, má se tuk odevzdat ve sběrném dvoře. Na mnoha místech se již setkáte 
také se speciálním kontejnerem. 
 
3. Máme kontejnery na bioodpad. Můžu do nich házet zbytky z kuchyně?  
Na to není jednoznačná odpověď. Do bioodpadu můžete přinést slupky z ovoce a zeleniny, čajové sáčky i 
kávovou sedlinu, listí (třeba i z okoralého salátu) a skořápky od vajíček. Co naopak do těchto malých kontejnerů 
nepatří, je jídlo (obvykle salát) s majonézou, další zbytky jídel, kosti z masa a oleje. 
 
4. Je pravda, že se nesmí PET láhve vyhazovat i s víčky? 
Tenhle rozšířený mýtus má do pravdy daleko. Ale něco na něm přeci jen je – pokud vyhazujete plastovou láhev i 
s víčkem, nedotahujte ho. PET láhve před vyhozením stlačte, ušetří se tak značné místo v kontejneru. 
 
5. Patří PVC a molitan do kontejneru na plast?  
Třetí nejpoužívanější umělá hmota na naší planetě, polyvinylchlorid (PVC), je brán jako další z velké rodiny 
plastových výrobků. Znělo by proto logicky, že ho můžete vytřídit do plastů. Opak je však pravdou. Molitan, 
respektive polyuretan, je na tom stejně. Ani ten do žlutého kontejneru nepatří. 
 
6. Když nemohu vytřídit PVC, tak ani polystyren?  
A tady je to přesně naopak. PVC a molitan sice patří buď do sběrného dvora, nebo do směsného odpadu, ale 
polystyren můžete s klidným svědomím odložit do žlutého kontejneru. Zjednodušeně řečeno existují jen dvě 
výjimky – velmi zamaštěný polystyren, například od skvělého, leč nezdravého oběda, a stavební polystyren, na 
kterém zůstala omítka. Ten pak směřujte do stavebního odpadu. 
 
7. Zrcadlo zrcadlo, kam tě vytřídím?  
Skleničky, láhve a dokonce i sklo z oken. To všechno patří do tříděného odpadu. Ale co se zrcadlem? Je to sklo, 
ale ne standardní. A do tříděného odpadu bohužel nepatří, stejně jako například rozbité autosklo. 
 
8. Sbohem, oblíbený hrnečku. Kam patří keramika?  
Stačila vteřina a váš oblíbený hrníček je na kousky. Trocha nadávek, špetka nostalgie a teď zamyšlení – dát ho 
do směsného odpadu nebo do skla? Tentokrát vítězí směsný odpad. Keramika do skla zkrátka nepatří. 
 
9. Rolička od toaletního papíru a karton od vajec – jasný papír! 
Toaletní papír v sobě mívá obvykle roličku papíru, na kterou je namotaný. Není sporu o tom, že je z papíru. 
Stejně tak je z papíru i obal na vajíčka (samozřejmě, pokud jste je nekoupili v plastovém). Přesto ani jedno 
zmíněné do papíru nepatří a správné je vhodit je sešlápnuté do obyčejného koše. Proč? Každý papír se dá totiž 
recyklovat jen sedmkrát. Poté již vlákna nedrží při sobě. A právě tyhle dvě věci bývají „posledním vývojovým 
stadiem papírové recyklace“. Ale pokud vám někdy ujede ruka a opět je vhodíte do papíru, recyklovaný svět se 
rozhodně bortit nebude. Pokud nechcete přeplňovat popelnice, máte ještě jednu možnost: přihodit tento odpad 
(nejlépe roztrhané na menší kousky) do kompostu či kompostéru.   
 
10. Kancelářský odpad – recyklování na celé odpoledne? 
Chcete správně třídit? Pak možná trávíte čas tím, že z papírů sundáváte sponky od sešívačky a z obálek 
s plastovým okénkem tento kousek odtrháváte. Nemusíte, během zpracování papíru dojde k jejich jednoduchému 
oddělení. Jediné, co musíte při kancelářském třídění udělat, je zbavit obálky s bublinkovou folií jejich „práskací“ 
části. 

 
 
 
 
 
 



 
Zvoní 

Březen 2019 
 

První vysvědčení 

 

Všechny začátky jsou těžké. Ani začátek školy a první třídy není jednoduchý… Vše s přehledem zvládli prvňáčci, 
kteří si ve čtvrtek 31.1.  slavnostně převzali vysvědčení v obecní knihovně. Při té příležitosti se seznámili 
s chodem knihovny, prohlédli si dětské knížky, které si už zanedlouho budou moct půjčit a přečíst.  

 
Velké poděkování patří paní Přibíkové, která 
dětem i třídní učitelce Kateřině Krobové dělala 
průvodce knihovnou a zajistila hrdým školákům 
drobné dárky.                       
 

  KK 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Lyžařský výcvik a škola v přírodě 
Ve dnech 3. – 8.2. se uskutečnil lyžařský výcvik žáků VII. – IX. třídy na Božím Daru v Krušných horách. Letos se 
s nimi vydali do stejných míst také žáci II. třídy na školu v přírodě. Jejich společným domovem se stala chata 
Slovanka.  
O bezpečnost a výuku dětí se postarali Lucie Hlavsová, Iva Daňková, Michal Bok, zdravotnice paní Soňa 
Hlavsová, další instruktoři lyžování pánové Martin Donát a Viktor Horna. S naložením zavazadel jim pomohl pan 
školník Jiří Sláma. 
 

Druháci na horách 

Počátkem února se vydali naši druháci na Boží Dar do školy v přírodě. V den odjezdu postihla většinu území 

republiky sněhová kalamita, a tak velkým otazníkem bylo, zda nás na „Božák“ vůbec pustí.  

Nakonec vše klaplo a my jsme si užili slunečný týden plný legrace a zábavy v pohádkově zasněžené horské 

krajině. V lázeňském domě v Jáchymově jsme vyzkoušeli perličkové koupele a bazén. Nechyběla ani tradiční 

večerní diskotéka a karneval. Na chatě jsme si vytvořili svoje vlastní kino a děti z 2. stupně nás dokonce zatáhly 

do tajů drobného hazardu – do Božidarského kasina. Čtvrteční dopoledne jsme se vydali na cestu lesem za 

Ježíškem. Někteří využili možnosti naučit se lyžovat. Věřte ale, že jim to moc dlouho netrvalo. Od druhého dne už 

sami jezdili na kotvě, jako největší mazáci. Ostatní si užívali hrátek na sněhu, bobování a koulovaček. 

No….vyprávět bychom mohli ještě dlouho . I přestože to pro mnohé znamenalo první odloučení od maminčina 

pohlazení, všichni byli stateční a škola v přírodě se nám vydařila na jedničku s hvězdičkou.     



                                       

                             

 

 

 

 

 

 

                                                                           

L. Hlavsová                                                                       

 

 

 
 

Ohlasy dětí na školu v přírodě: 
 „Mně se líbilo bobování, skákání do sněhu a koulovačky s kamarády.“ 

 
 Hodně jsem se bála, ale pak to bylo dobrý. Nejvíc se mi líbila zasněžená krajina, byli jsme jako v pohádce, ale 

vůbec mi nechutnalo jídlo. Jinak to bylo príma.“ 
 

 „Moc se mi líbily programy, které pro nás paní učitelka připravila. A taky diskotéka. Přiznám se ale, že se mi 
stýskalo .“ 

 

 „Všechno bylo krásné, ale nejkrásnější byl asi 100 cm rampouch před naší chatou.“  
 

 „Bála jsem se lyžování a jízdy na kotvě. Mám ale radost, že jsem strach překonala.“ 
 

 „Nejvíc mi bavilo bobování, kino a večerní párty .“ 
 

 „Mně se nejvíce líbilo úplně celé zapadané auto poblíž naší chaty, které 
každý den po kouskách odhrabávali.“ 

 

 „Líbily se mi hromady sněhu, diskotéka a řádění v bazénu.“ 
 

 „Na horách jsem měla nejradši blbnutí na sněhu.“  
 

 „Lyžovala jsem ráda. Na chatě to bylo prima a v bazénu taky.“  
 

 „Mně se líbila diskotéka, bobování. A pak mi chutnalo jídlo.“ 
 

 „Jsem ráda, že jsem se naučila lyžovat, byla legrace a měli jsme karneval.“ 
 

 
 



Plavecký výcvik žáků 1. stupně 
6. 2. se uskutečnila první lekce plaveckého výcviku žáků III. a IV. třídy v bazénu TJ Tuchlovice. Po odplavaných 8 
lekcích je vystřídají zhruba v 2. polovině dubna žáci II. a IV. třídy. Žákům by měla být uhrazena doprava z dotace, 
o kterou jsme požádali na MŠMT, příspěvek bude poskytnut také ze SRPŠ. 
 

Den otevřených dveří 
19. 2. jsme uspořádali pro budoucí prvňáčky a jejich rodiče Den otevřených dveří ve škole. Mohli si prohlédnout 
svoji budoucí učebnu, tělocvičnu, hřiště, jídelnu, školní družinu. Děti si odnesly také malou upomínku na první 
seznámení se školou. Rodiče i žáci si mohli popovídat se svou budoucí třídní učitelkou I. Prokšovou.                                                                                                             

MP 
 

KMD 
V pondělí 11.2. jsme zhlédli v Divadle ABC představení Evžen Oněgin od A.S.Puškina. Toto stěžejní autorovo 
dílo nemohly děti pochopit, pro diváky KMD bylo vybráno nevhodně. Navíc některé scény byly dosti překvapivé i 
pro dospělé. 
Děti ohodnotily představení známkou 3. Musíme ale vyzdvihnout některé herecké výkony, např. Jiřího Hánu jako 
Oněgina, Pavlu Tenorovou jako Taťánu a Jitku Smutnou jako  chůvu. 
Škoda, že tento román ve verších nezanechal v dětech hlubší dojem. Snad příští představení bude lepší.                                                                                                                                           

 
JA 

Novinky z areálu školy 
V průběhu druhého 
únorového týdne se 
podařilo zrealizovat výměnu 
střešní krytiny podchodu ke 
školní dílně. Precizně 
odvedená práce, pěkný 
vzhled a hlavně bezpečný 
pohyb v okolí školní dílny a 
školy poslouží na další 
desetiletí.  
Děkujeme zřizovateli školy 
za realizaci a financování 
této potřebné akce.  
                               
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Oznámení 
V pátek 5. 4. 2019 se koná, v souladu s § 36 odst. 4 školského zákona, v době od 13.00 do 17.00 hodin zápis 
dětí do 1. třídy od školního roku 2019/2020. Zápis bude probíhat v učebnách č. 6 a č.7 v přízemí základní školy 
na Masarykově náměstí 252 v Lužné. Zákonný zástupce při zápisu předloží platný občanský průkaz a rodný list 
dítěte. V případě, že bude žádat o odklad povinné školní docházky, doloží také doporučení z PPP/SPC a od 
dětského lékaře.                                      

 M. Pechová, ředitelka školy 
 

Co nás čeká v březnu 
4.3.                KMD Praha 
5.3. ( úterý)     masopustní průvod ve spolupráci s kulturní komisí Obce Lužná, AMK a kapelou M. Humla 
6.3.                 školní kolo recitační soutěže ( I. stupeň) 
13.3., 20.3.     návštěva předškoláků v 1. třídě ( společný dopolední program)  
28.3.               okresní kolo v silovém čtyřboji v Lužné 
29.3.               oslava Dne učitel 
 
 
 



Znáte okolí Lužné? 
Námět na zajímavý a poučný jarní výlet 
PITNÁ STODOLA aneb vodárna lánského zámku 
 
     Nejen Maxmilián Kaňka a architekt Pree zkrášlili obec Lužnou – Kostel sv. Barbory – ale mnohem slavnější 
slovinský architekt se proslavil úpravou Pražského hradu i letního sídla československých prezidentů Lánského 
zámku a lánského parku… V okolí naší obce postavil několik pozoruhodných menších staveb. Ten stavitel se 
jmenoval Josip Plečnik. 
      Dnes si něco více řekneme o jeho projektu tzv. „pitné stodoly“, vodojemu, který stojí mezi Rudou a 
Rynholcem. Že to není daleko? A ani nevíte, že několik kilometrů od naší obce tato stavba stojí? To můžeme 
lehce napravit… 
     Nejprve si stručně architekta Plečnika představíme: 
     Josip Plečnik (1872 – 1957), SLOVINSKÝ ARCHITEKT, přispěl k současnému vzhledu Pražského hradu. 
Studoval na vídeňské akademii. Ve 20. letech byl pozván Masarykem do Prahy, aby – jak říkal TGM „vyhnal 
Habsburky z Hradu“. Upravil Hrad, byt prezidenta, také okolí Hradu (Rajská zahrada, zahrada Na valech, Na 
baště…) Také  zkrášlil Španělský sál, vytvořil sloupový sál před Španělským sálem, z mrákotínské žuly vztyčil 18 
m vysoký monolit na třetím nádvoří, .. Za všechny úpravy nevzal od Masaryka žádnou odměnu. V Praze 
Vinohradech postavil kostel Nejsvětějšího Srdce Páně (1928 – 1932)- v současné době se jedná o zápis tohoto 
kostela do seznamu UNESC0. 
     Ale jeho stavby si můžeme prohlédnout i v okolí Lužné. Na křivoklátském lesním hřbitově ještě před několika 
lety hrobku E. Kratochvíla zdobila unikátní tepaná kříž. Bohužel byla zcizena (na rozdíl od pracovníků OÚ 
v Křivoklátě, kteří netušili, jakou vzácnost na hřbitově mají, zloděj byl dobře informován). 
     Když se rozhodovalo, kde bude letní sídlo československých prezidentů a bylo rozhodnuto, že to bude 
v Lánech, byl Plečnik pověřen úpravou zámku i lánského parku. Málokdo ví, že byl také pověřen vybudováním 
nové, zesílené vodárny, která by dodávala kvalitní vodu do Lánského zámku. Masaryk se zasloužil o to, aby 
kvalitní voda byla přiváděna nejen pro zámek ,  ale také pro všechny obyvatele obce Lány. 
     Fúrstenberské sídlo (Lánský zámek) bylo od nepaměti zásobováno vodou z nedalekého prameniště 
přiváděnou v dřevěném potrubí. Pro nové účely letního sídla prezidenta, by starý vodovod nestačil. Nový 
vodovod byl Plečnikem projektován v roce 1923. Voda byla čerpána do vodojemu nad Rynholcem a přiváděna do 
Lán.  Položení zámeckého vodojemu umožnilo Plečnikovi navíc vytvořit v Lánech několik fontán a kašen.  
Vodárnu postavil Plečnik v poli mezi Rudou a Rynholcem. Z dolu Laura se velice kvalitní voda vedla přes dva 
vodojemy do lánského areálu. A nebyl by to  Plečnik, aby z této, vlastně hospodářské stavby, nevytvořil umělecké 
dílo.   
     V případě tzv. „Rynholce“ zvolil netradiční formu stavby, s mohutnou převýšenou strmou střechou, zvedající 
se přímo z terénu. Stavba vzdáleně připomíná stodolu nebo sýpku, průčelí je zdobeno velkým kruhovým oknem a 
spodní část je doplněna náznakem pilířů s koulemi a slepými okny. Je zajímavé, že stavba dodnes není 
oplocena, a přesto je uchráněna před vandaly, není ani pomalována, ani poškozena. Nepokoušejme ďábla – 
přimlouvala bych se  za vkusné oplocení a doplnění o informační tabuli.  
     Námět na zajímavý jarní výlet? Určitě. 
     Krásné a současně účelné řešení stavby se řadí k obdivovaným Plečnikovým stavbám – leč málo známým 
stavbám v okolí Lužné.  
Jak veršuje náš  současný architekt David Vávra: 
       „V každé stavbě překvapí nás Plečnik znovu. 
          Třeba i v cisterně na prezidentskou vodu.“ 

                                                                                      Božena Lukášová 
(foto: vodárna lánského zámku „Rynholec“) 
 
 
 

 



 

 

 
 
 
 
 

TJ SPARTA LUŽNÁ, z. s. 
oddíl kopané 

TTyyrrššoovvaa  uull..,,  227700  5511  LLuužžnnáá  
 

 
P O Z V Á N K A 

 

                     na „Valnou hromadu“  TJ SPARTY LUŽNÁ,  z.s., která se koná v sobotu  
                     16. března 2019  od  16.00 hodin v Hasičské zbrojnici. 
                     Program: 1. Zahájení 
                                     2. Volba návrhové komise  
                                     3. Zpráva o činnosti TJ Sparty Lužná za rok 2018 
                                     4. Zpráva o hospodaření TJ Sparty Lužná za rok 2018 
                                     5. Návrh rozpočtu TJ na rok 2019 
                                     6. Diskuse  
                                     7. Usnesení - závěr 
                                    
                     Srdečně zveme všechny členy TJ a příznivce Sparty Lužná. 

 
Při jednání je možno zaplatit členský příspěvek do FAČR na r. 2019: 
/mládež 100,- Kč a dospělí 200,- Kč/ a členský příspěvek do TJ /mládež 100,- Kč, dospělí 500,- Kč/. 
 

                                                                                                     Ladislav Rác  v. r. 
                                                                                           předseda TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 
 

 
 



 

TJ Sparta Lužná - JARO 2019 

OP II.třídy dospělých   

14. kolo Sobota 23.3. 15:00 FK Kněževes A - TJ Sparta Lužná 

15. kolo Sobota 30.3. 15:00 FC Jesenice A - TJ Sparta Lužná 

16. kolo Sobota   6.4. 15:30 TJ Sparta Lužná - FK Hředle 

17. kolo Sobota 13.4. 15:30 SK Senomaty A - TJ Sparta Lužná 

18. kolo Sobota 20.4. 16:00 TJ Sparta Lužná - Český Lev Kolešovice 

19. kolo Sobota 27.4. 16:00 TJ Sparta Lužná - Baník Lubná 

20. kolo Sobota   4.5. 16:30 TJ Sparta Lužná - FC 05 Zavidov B 

FINÁLE POHÁRU   neutrální hřiště 

 středa   8.5. 17:00 TJ Sparta Lužná - Baník Lubná 

21. kolo Sobota 11.5. 16:30 FC PO Olešná - TJ Sparta Lužná 

22. kolo Sobota 18.5. 17:00 TJ Sparta Lužná - TJ Slabce 

23. kolo Sobota 25.5. 13:30 TJ Sokol Mšec - TJ Sparta Lužná 

24. kolo Sobota   1.6. 17:00 TJ Sparta Lužná - Baník Rynholec 

25. kolo Sobota   8.6. 17:00 TJ Sparta Lužná - TJ Sokol Pustověty 

26. kolo Sobota 15.6. 17:00 Ohnivec Městečko - TJ Sparta Lužná 

     

OP mladších žáků - nadstavba A (o 1. - 6. místo) 

1. kolo Neděle   7.4. 10:00 TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. - FK Hředle, z.s. 

2. kolo Neděle 14.4. 10:00 FK Kněževes, z.s. - TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 

3. kolo Neděle 21.4. 10:00 TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. - TJ Roztoky, z.s. 

4. kolo Neděle 28.4. 10:00 TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. - TJ Sokol Mšec, z.s. 

5. kolo Pondělí   6.5. 16:00 SK Rakovník, z.s. B - TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 

6. kolo Neděle 12.5. 10:00 FK Hředle, z.s. - TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 

7. kolo Neděle 19.5. 10:00 TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. - FK Kněževes, z.s. 

8. kolo Neděle 26.5. 10:00 TJ Roztoky, z.s. - TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 

9. kolo Neděle   2.6. 10:00 TJ Sokol Mšec, z.s. - TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. 

10. kolo Neděle   9.6. 10:00 TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. - SK Rakovník B 

 

 

 

Klubovna TJ Sparta Lužná 

bude otevřena od pátku 5. dubna 2019. 

 

 

 

 



 
 

 



 
 
 
Darujeme za odvoz starší, ale plně funkční kuchyňský sporák na tuhá paliva. 
Lesní školka MÁJA. Telefon: 776 039 928. 

 
 
 



Něco ze soudobé historie. 
Zanedlouho si budeme moci připomenout 65.let od smrti prvního dělnického prezidenta. Zemřel 14. března 1953 
pouhých 9.dnů po smrti Josefa Stalina. Kolem smrti Gottwalda bylo mnoho spekulací. Faktem ale je, že byl po 
dvou infarktech a trpěl nevyléčitelným syfylisem. Bylo u něho vystřídáno mnoho lékařů, žádný mu však 
nepomohl. Během deseti dnů odešli dva velcí vůdcové socialistického tábora. V Lužné byla uspořádána smuteční 
tryzna před obecním úřadem. Této akce se zúčastnilo velké množství občanů. Čestnou stráž tam stáli straníci, 
hasiči.svazáci a pionýři. Postupně se střídali. Ačkoliv mám fotografické záběry nechci je zveřejňovat. Některým 
občanům by to třeba nebylo příjemné. 
 Já spolu s Josefem Konopáskem a Zdenkem Zochem se zúčastnil tohoto smutečního aktu přímo v Praze. Do 
zástupu jsme se zařadili hned po ránu. Několik tisíc lidí před námi.. 
Dav se pohyboval hlemýždím tempem k pražskému hradu. Devět hodin trvalo než jsme se přiblížili k místu kde 
byla vystavena rakev s Klementem Gottwaldem.. Cestou nebylo možno zakoupit žádné občerstvení ani 
odběhnout vykonat nějakou potřebu.. Teprve až téměř na konci cesty stál malý stánek s párky. Byl jsem 
nejmladší, tak mě kluci vyslali abych šel něco zakoupit. Přinesl jsem každému párek. Žádné pečivo již neměli. 
Jedna ochotná paní, která stála mimo řadu, nám ochotně nabídla rohlíky, že jich má dostatek. To jsme rádi přijali. 
Ona se však za tuto službu chtěla zařadit k nám do zástupu. Tam ji ale nikdo nechtěl pustit. Ukázala na mě a 
pravila. Tenhle pán vám může dokázat, že jsem tady stála. To jsem však dokázat nemohl. Tak jsem po pravdě 
řekl, že tam nebyla. Tak mě vynadala za ty rohlíky. Po vstupu do prostoru kde byla vystavena rakev s 
prezidentem se dav změnil na řad. Kolem rakve jsme procházeli po jednom. Když jsem přišel před rakev zvedl 
jsem ruce s fotoaparátem nad hlavu a stiskl spoušť. V tom okamžiku ně uchopili dva muži a odvedli stranou. 
Sebrali mě foťák a vyndali z něho film. Pokárali mě a Foťák vrátili. Místo, kde byl Gottwald vystaven, nebyl žádný 
sál Pražského hradu. Do hradu jsme vůbec nevstoupili. Nedovedu si vysvětlit, co to bylo za prostory, kde byla 
rakev vystavena. Vím jenom, že neměla dveře a byla celá pokryta černým suknem. Udělal jsem několik dotazů, 
ale nikdo mě nedokázal zatím odpovědět. Po skončení akce jsme se konečně na Masarykově nádraží najedli. 
Josef měl druhý den svátek tak jme si s ním připili. Pohřeb se konal 19.března. Pohřbu se zúčastnilo více než 1 
milion občanů. Zdaleka to nebyli jenom členové strany.Dnes jsou všichni bojovníci proti totalitě a říkají já nic, já 
muzikant.  Dlouho jsme bez prezidenta nebyli. Již druhý den po pohřbu byl zvolen presidentem Antonín 
Zápotocký, kterému se přezdívalo potulný harmonikář nebo ušaté torpédo. Dnes by se  pietního aktu takové 
množství občanů nezúčasnilo, ať by se jednalo o kohokoliv. 
  Rok 1953 byl vůbec zvláštním rokem.Zemřeli dva vedoucí představitelé. Byla měnová reforma, při které přišla 
řada lidí o své peníze. Na příklad M. Hůla, o sto tisíce a to byli v té době velké peníze. Odmítal potom přiít k 
volbám. Obecní rozhlas potom hlásil, že M. Hůla se ještě nedostavil k volbám. V květnu bylo otevřeno opravené 
kino a promítal se barevný film "Zítra se bude tančit všude" s Milošem Nesvadbou. On se osobně zúčastnil. 
Zároveň s měnovou reformou byl ukončen lístkový systém, který trval od roku 1939. Zavedl jej Adolf Hitler. 
Nemůžeme si stěžovat. V Anglii trval ještě o rok déle. 
                                                           Zas někdy příště            František Jílka 
 
 
 

Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 
 
 
 
 
 

INFORMACE O PLÁNOVANÉM PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTŘINY 05.03.2019 

 (07:30 - 14:30) - plánovaná odstávka č. 110060636819  Lužná - Lužná 

parc.č. 1894/6 ,   

9. května 246 ,  254 ,  265 ,  285 ,  354 ,  451 ,  583 ,  68 ,   

Čejkovka 345 ,   

Lesní 1918/4 ,  1886/4 ,  692 ,  697 ,  698 ,  729 ,  p.1930//2 ,  ppč.1898/5 ,  parc.č. 1894/4 ,  parc.č. 1895/4 ,  
parc.č. 1896/4 ,  parc.č. 1898/7 ,  parc.č. 1918/3 ,  parc.č. 1923/3 ,  parc.č. 1925/4 ,  parc.č. 1932/4 ,  parc.č. 
1935/3 ,  parc.č. 1937/3 ,  parc.č. P.1925/3 ,   

Lužná948668 ,  parc.č. 1886/7 ,  parc.č. 1894/43 ,  parc.č. 1898/3 ,  parc.č. 1941/4 ,  parc.č. 1945/2 ,   

Merkovka 138 ,   

Samoty 412 ,  197 ,  412 ,  633 ,  634  

 

 

 
 
 



 
 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 

 
 

Narození 
 

30.01.2019 se narodila Viktorie Sládková 
/Převzato z týdeníku Raport/ 

Poděkování 
 
Děkuji Obecnímu úřadu v Lužné a členkám komise pro občanské záležitosti, paní Marii Váňové a paní Haně 
Rotbartové, za dárek, přání a milé posezení při oslavě mých narozenin. 

Eva Pochmanová 
 
 

Děkuji členkám komise pro občanské záležitosti, paní A. Falbrové a T. Ambrůžkové a též všem přátelům a 
známým, za přání a dárky k mým narozeninám. 

Miroslav Huml 
 
Děkuji obecnímu úřadu, panu starostovi a paní Váňové, za blahopřání, dárky a milou návštěvu u příležitosti mých 
narozenin. 

Jiří Veselý 
 
 

Děkuji  OÚ Lužná a členkám komise pro občanské záležitosti, paní Marii Váňové a paní Haně Rotbartové,  za 
dárek, přání a milé posezení při oslavě  mých narozenin. 

Larisa Launmová 
 

 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

Hodiny pro veřejnost na poště Lužná od 01.03.2019 

 

 

PO 8.00 – 11.00  13.00 -  16.00 
ÚT 8.00 – 11.00  12.00 – 15.00 
ST 8.00 – 11.00  14.00 – 17.00 
ČT 8.00 – 11.00  12.00 – 15.00  
PÁ 8.00 – 11.00  13.00 – 16.00 
 
 
_________________________________________________________________________________ 

Luženský hlasatel  - zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním číslem MK ČR E 15687.  
Vydává Obec Lužná jako periodický tisk územního samosprávního celku. 

 IČO: 00244031, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881, ID DS: iwzbcvp. 
Příspěvky lze posílat na e-mail:  kasparova@luzna.cz, nebo luzna@luzna.cz. Uzávěrka vždy 25. v měsíci. 

Počítačové zpracování Alena Kašparová. Redaktorka školní stránky Mgr. Jaroslava Adamírová. 
Příspěvky se neupravují a redakce neodpovídá za obsah příspěvků. 

Distribuce: Prodejna Jednoty,  Večerka , Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 1. března 2019 nákladem 350 výtisků. 

mailto:luzna@luzna.cz

